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● Fa poques setmanes La Cuina a Sils va rebre un
important premi durant l’acte d’agermanament en-
tre el poble italià de Forlimpopoli i l’occità de Vila-
nòva Lobet (Estat francès), dues poblacions que
destaquen per la cuina tradicional. L’acte es va fer a
la Casa Artusi, i allà es va lliurar el títol de deixeble
d’August Escoffier, amb banda blava, diploma i
guardó d’or, a Francesc Anoro, en Xicu, com a fun-
dador de La Cuina a Sils i coordinador del col·lec-
tiu. Escoffier va ser una figura molt important de la
cuina tradicional a cavall entre els segles XIX i XX.

–Què significa aquest reconeixement per a
vosaltres?

–«Abans d’anar allà no sabíem ben bé de què
anava la cosa; un cop allà vam copsar-ne la trans-
cendència. Significa el reconeixement d’una feina.
Quan aquesta gent et premia com a idea, com a col-
lectiu, significa el reconeixement d’aquesta feina
que fas sense pensar que algú te la reconeixerà. El
que sobta més és que valorin molt més les coses des
de fora que des d’aquí mateix.»

–Per què no es valora des d’aquí?
–«Sempre hem dit que tenim un país immensa-

ment ric gastronòmicament parlant. Hi ha llocs que
això no ho tenen. Als estats italià i francès han tre-
ballat la cuina tradicional. Aquí l’hem deixat de

banda i hem apostat més per les grans estrelles.
Llastimosament ens n’adonarem tard. Tothom vol
ser un Santi Santamaria, però de iaia no ho vol ser
ningú.»

–Aquest acte de Casa Artusi tindrà continu-
ïtat?

–«L’any vinent hi anirem a participar a les festes
artusianes. S’hi celebren durant set o vuit dies fes-
tes en què la cuina és el tema central. Tot plegat és
un reconeixement a la cuina tradicional catalana,
no només a nosaltres.»

–Aquest premi que heu obtingut ha tingut
força ressò a Europa.

–«Va sortir tot un article al diari italià La Stampa.
També vam sortir en un programa de ràdio de Dina-
marca, ja que en aquests actes ve gent de diferents
països.»

–Quines són les pròximes activitats?
–«Aviat anirem a Pineda i a Caldes. En l’àmbit

internacional l’any que ve potser anirem a Puerto
Rico. Serem a Roma per Sant Jordi, ja que ho vam
acordar així fins al 2012. També anirem a Bolonya i
falta acabar de concretar moltes coses.»

–Rebeu prou ajuts per tirar endavant La
Cuina a Sils?

–«Tenim moltes ajudes des del punt de vista de
l’administració; si no, no podríem tirar enda-
vant.»

Francesc Anoro. FUNDADOR LA CUINA A SILS

L’associació ha rebut un prestigiós premi
internacional a la Casa Artusi d’Itàlia

«Et valoren més a
fora que aquí»

el repunt | JORDI COLOMER

Anoro, a la dreta, en rebre el reconeixement.

El projecte del pla de bar-
ris inclou com a accions
més destacades la rehabili-
tació de la muralla, l’ar-
ranjament del parc del car-
rer del Fred, la rehabilita-
ció de la Casa de les Ví-
dues, programes de millo-
ra i rehabilitació dels habi-
tatges del barri, la remode-
lació de diversos carrers,
així com més de vint pro-
postes per a la promoció
social i econòmica del bar-
ri. Les actuacions s’am-
plien a la zona del nucli

antic i les cases barates,
però també s’estenen als
carrers Girona, Sant Feliu
i Penedes.

L’equip de govern des-
coneix encara quins són
els projectes que la Gene-
ralitat ha exclòs del pro-
jecte, però es mostra parti-
dari d’executar-los en la
seva totalitat mitjançant
altres subvencions com-
plementàries i depenent de
la disponibilitat econòmi-
ca de l’Ajuntament. El
projecte té un termini

d’execució de cinc anys,
amb la qual cosa superarà
aquest mandat, i les prime-
res accions es començaran
a partir del 2010.

L’alcalde, Fermí Santa-
maria, i el portaveu del seu
grup, Ramon Soler, acom-
panyats del soci de govern
i regidor d’Urbanisme,
Eduard Galobardes, van
exposar ahir en roda de
premsa el projecte, i van
mostrar la seva satisfacció
per la concessió de la sub-
venció. Soler va incidir en

el fet que l’ajut supera tots
els ingressos ordinaris de
l’anterior mandat (2004-
2007). Va dir que el pla de
barris actuarà com «un
motor decisiu per afrontar
el futur amb garanties».

Santamaria va destacar
la millora urbanística, cul-
tural i econòmica que su-
posa el pla per al municipi,
mentre que Galobardes va
dir que l’atorgament dels
ajuts doten Llagostera
d’una «situació privilegia-
da».

El govern de Llagostera vol executar
les 54 propostes del pla de barris tot i
haver rebut un milió menys del previst
El projecte inclou el nucli antic i els carrers Joan Maragall, Sant Feliu i Penedes

PLA DE BARRIS DE LLAGOSTERA
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● L’equip de govern de Llagostera
assegura que té la intenció de desen-
volupar el projecte del pla de barris
en la seva totalitat, 54 propostes,

MONTSE BARRERA / Llagostera malgrat que el projecte aprovat per la
Generalitat té un import de 5 milions
d’euros i no els 6.055.070 pressu-
postats pel consistori. La subvenció
atorgada, un 75% dels cinc milions,

puja a 3,75 milions d’euros. La Ge-
neralitat ha exclòs algunes de les
propostes, si bé el consistori encara
desconeix quines són perquè no ha
rebut la resolució del departament.

● El govern de Llagostera va des-
estimar en el ple d’ahir les al·lega-
cions d’ICV-EUiA al conveni sobre
Can Boada i va aprovar-lo definiti-
vament, tot i que va ser necessari el
vot de qualitat de l’alcalde perquè el
regidor Josep Aliu és familiar del
copropietari dels terrenys i va ab-
sentar-se del ple. Els grups de
l’oposició –el PSC, ICV i ERC– hi
van votar en contra. L’alcalde, Fer-
mí Santamaria, afirma que les al·le-

gacions obeeixen a «una visió polí-
tica». Manté que no vol deixar pas-
sar l’oportunitat d’estudiar el pro-
jecte de Can Boada i que el govern
no s’ha plantejat fer la consulta po-
pular que demanen ERC i ICV, en-
tre altres coses perquè encara no sa-
ben sobre què s’ha de fer. L’alcalde
va assegurar que la zona industrial
Sud-12 al Mas Roig no té res a veu-
re amb el projecte de Can Boada, i
que es desenvoluparà, si bé va dir

que en el Sud-10 hi ha dubtes sobre
si es tirarà endavant, i que el Sud-11
està aturat. El regidor d’Urbanisme,
Eduard Galobardes, considera que
l’aprovació del conveni suposa «un
acte de participació i transparèn-
cia». ICV aposta per desenvolupar
primer els tres sectors industrials
pendents abans que Can Boada.
ERC es va pronunciar en termes
semblants, i el PSC aposta per un
sol polígon.

Llum verd al conveni sobre Can Boada


